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P R O T O K Ó Ł  Nr XVI/20 

 

z obrad szesnastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VIII kadencji, która odbyła się dnia 

27 lutego 2020 roku w sali sesyjnej Ratusza w Cieszynie.  

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Remigiusz Jankowski. 

 

Sesja rozpoczęła się o godz. 16
00

,  a zakończyła o godz. 20
34

. 

 

 

Obecni: wg załączonej listy obecności.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego w Cieszynie za 2019 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji w 2019 roku Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa – 

„Bezpieczny Cieszyn” na lata 2016-2020. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

7.1.zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna   

obejmującego tereny położone w rejonie węzła drogi krajowej S1 w Krasnej, 

7.2.zmiany uchwały Rady Miejskiej Cieszyna Nr XV/153/20 z dnia 30 stycznia 2020r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Cieszyna dla terenów położonych w rejonie ulic Katowickiej 

i Szarotka, 

7.3.zmiany uchwały nr XLV/470/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 maja 2018r. 

w sprawie aktualizacji Planu gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna, przyjętego uchwałą 

nr X/66/15 w sprawie przyjęcia Planu gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna, 

7.4.przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn w 2020 roku, 

7.5.uzgodnienia prac wykonywanych w roku 2020 na potrzeby ochrony przyrody, 

polegających na zabiegach pielęgnacyjnych drzewa – pomnika przyrody, 

7.6.wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań 

rekompensujących samorządom znaczne ubytki dochodów z tytułu m.in.: obniżenia 

stawek podatku PIT, 

7.7.zmiany budżetu Miasta Cieszyna na 2020 rok, 

7.8.zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2020–2033,  

7.9.petycji Pani Renaty Sutor z dnia 6 grudnia 2019 roku w sprawie zmiany przepisów 

prawa miejscowego, 

7.10. petycji Towarzystwa Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 9 grudnia 2019 

roku w sprawie uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego w części dotyczącej 

propozycji nadania jednej z ulic w Cieszynie jego imienia, 

7.11. petycji Towarzystwa Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 9 grudnia 2019 

roku w sprawie uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego w części dotyczącej 

propozycji nadania mu pośmiertnie tytułu: „Honorowy Obywatel Cieszyna”, 

7.12. ustosunkowania się do pisma Pan Edwarda Kołodzieja z dnia 24 stycznia 2020 roku 

zawierającego prośbę o uczczenie pamięci ks. Adama Pilcha. 

8. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
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9. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania Komisji Rady 

i Klubów Radnych. 

10. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Cieszyna z działalności w okresie między  sesjami. 

11. Oświadczenia i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

 

      

X  X  X 

 

 

Ad 1. 

 

Szesnastą sesję Rady Miejskiej Cieszyna otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan 

Remigiusz Jankowski. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.  

W sesji uczestniczyło 20 radnych.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Remigiusz Jankowski przywitał Burmistrza Miasta 

Cieszyna - Panią Gabrielę Staszkiewicz, I Zastępcę Burmistrza - Pana Krzysztofa Kaszturę, 

II Zastępcę Burmistrza - Pana Przemysława Majora, Skarbnika Miasta - Panią Alicję 

Dąbrowską,  Sekretarza Miasta - Pana Stanisława Kaweckiego, jak również pracowników 

Urzędu Miejskiego i jednostek, mieszkańców miasta oraz zaproszonych gości, wśród których 

serdecznie przywitał:  

-  Komendanta Powiatowego Policji w Cieszynie mł. insp. Jacka Stelmacha 

- w zastępstwie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie 

starszego kapitana Michała Pokrzywę 

-  Komendanta Straży Miejskiej w Cieszynie Pana Jacka Bąka 

- Inspektora Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Cieszynie Pana Piotra 

Przewdzinga 

-  Dyrektora Naczelnego Cieszyńskiego Pogotowia Ratunkowego Pana Jana Kawuloka 

-  Powiatowego Lekarza Weterynarii w Cieszynie Pana Bogusława Kubicę 

- Szefa Miejskiego Centrum Zarządzania Kryzysowego w Cieszynie Panią Annę Paligę-

Raszka. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że sesja Rady Miejskiej Cieszyna jest transmitowana 

oraz nagrywana. Administratorem danych osobowych utrwalanych na nagraniach jest 

Burmistrz Miasta Cieszyna. Dane osobowe przetwarzane są w celu transmisji i utrwalania za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk sesji na podstawie art. 20 ust. 1b ustawy 

o samorządzie gminnym oraz art. 18 ust. 3 ustawy o dostępie do informacji publicznej. 

Więcej informacji na temat zasad przetwarzania danych osobowych można znaleźć na stronie 

bip.um.cieszyn.pl. W związku z powyższym przypomniał, aby każdorazowo podczas 

zabierania głosu włączać mikrofon. 

 

Ad 2. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Remigiusz Jankowski zwrócił z zapytaniem, czy ktoś 

chciałby zgłosić wniosek o zmianę zaproponowanego porządku obrad.  

 

Wniosków nie zgłoszono.  
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Przewodniczący Rady przypomniał, że I Z-ca Burmistrza Miasta pismem z dnia 13 lutego br. 

informuje, że projekt uchwały w sprawie niedochodzenia należności cywilnoprawnych oraz 

należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskania należności niezapłaconych przez 

dłużników, przypadających Gminie Cieszyn lub jej jednostkom organizacyjnym, planuje się 

przedłożyć na sesję w miesiącu kwietniu br. 

Ponadto II Z-ca Burmistrza Miasta pismem z dnia 12 lutego br. informuje, że projekt uchwały 

w sprawie zasad i trybu konsultacji społecznych z mieszkańcami Cieszyna zostanie 

przedłożony Rady Miejskiej w późniejszym terminie.  

 

Ad 3. 

 

Do protokołu z XV sesji Rady Miejskiej Cieszyna uwag nie zgłoszono, tym samym protokół 

z dnia 30 stycznia 2020 roku został przez Radę przyjęty. 

 

Ad 4. 

 

Wystąpień gości na dzisiejszej sesji nie przewidziano. 

  

Ad 5. 

 

Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu - Informacja o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego w Cieszynie za 2019 rok. Przypomniał, że otrzymali Państwo 

pisemne informacje z działalności jednostek odpowiedzialnych za bezpieczeństwo 

w naszym mieście, poprosił zatem gości o przedstawienie krótkich sprawozdań za rok 2019. 

 

Kolejno głos zabrali:   Komendant Powiatowy Policji w Cieszynie mł. insp. Jacek Stelmach; 

w zastępstwie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej w Cieszynie starszy 

kapitan Michał Pokrzywa;  Komendant Straży Miejskiej w Cieszynie Pan Jacek Bąk;    

Inspektor Powiatowej Stacji Sanitarno - Epidemiologicznej w Cieszynie Pan Piotr 

Przewdzing;  Dyrektor Naczelny Cieszyńskiego Pogotowia Ratunkowego Pan Jan Kawulok;  

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Cieszynie Pan Bogusław Kubica;  Szefowa Miejskiego 

Centrum Zarządzania Kryzysowego w Cieszynie Pani Anna Paliga-Raszka. 

 

Goście udzielali wyczerpujących odpowiedzi na liczne pytania Państwa Radnych, które 

w przeważającej części skierowane były do Inspektora Powiatowej Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej. W dyskusji przewijała się troska o bezpieczeństwo mieszkańców naszego 

regionu w obliczu groźnej choroby o której w ostatnim czasie dużo mówi się i pisze 

w mediach, a jest nią koronawirus z Wuhan.  

 

Ad 6. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Państwo Radni otrzymali Sprawozdanie z realizacji 

w 2019 roku Gminnego Programu Poprawy Bezpieczeństwa – „Bezpieczny Cieszyn” na lata 

2016-2020. Poprosił o stanowisko do w/w dokumentu, Przewodniczącą Komisji Spraw 

Społecznych. 

 

Przewodnicząca Joanna Wowrzeczka przedstawiła pozytywną opinię Komisji Spraw 

Społecznych do Sprawozdania z realizacji w 2019 roku Gminnego Programu Poprawy 

Bezpieczeństwa – „Bezpieczny Cieszyn” na lata 2016-2020. 
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Przewodniczący Rady ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 

Przerwa. 

Po przerwie. 

 

Ad 7. 

Ad 7.1. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna   obejmującego tereny położone w rejonie 

węzła drogi krajowej S1 w Krasnej. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Przemysław Major zgłosił autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 

polegającą na zmianie w podstawie prawnej daty publikacji ustawy o planowaniu 

i zagospodarowaniu przestrzennym. Powinno być – (tekst jednolity:  Dz. U. z 2020r. poz. 

293). 

 

Przewodniczący Rady poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego   

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady przypomniał, że zgodnie z zasadami głosowania nad miejscowymi 

planami zagospodarowania przestrzennego głosowanie podzielone jest na dwa etapy. 

Powiedział, że w pierwszej kolejności przystępujemy do głosowania nad stwierdzeniem, że 

projekt zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego nie narusza ustaleń 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna. 

 

W/w stwierdzenie Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania w/w stwierdzenia, stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna   obejmującego tereny 

położone w rejonie węzła drogi krajowej S1 w Krasnej. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.2. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 

Miejskiej Cieszyna Nr XV/153/20 z dnia 30 stycznia 2020r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla 

terenów położonych w rejonie ulic Katowickiej i Szarotka. 

 

II Z-ca Burmistrza Miasta Przemysław Major podobnie jak w poprzedniej uchwale, zgłosił 

autopoprawkę do w/w projektu uchwały, polegającą na zmianie w podstawie prawnej daty 



5 
 

publikacji ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. Powinno być – (tekst 

jednolity:  Dz. U. z 2020r. poz. 293). 

 

Przewodniczący Rady poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego   

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany uchwały 

Rady Miejskiej Cieszyna Nr XV/153/20 z dnia 30 stycznia 2020r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Cieszyna dla 

terenów położonych w rejonie ulic Katowickiej i Szarotka. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.3. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

nr XLV/470/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 maja 2018r. w sprawie aktualizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna, przyjętego uchwałą nr X/66/15 w sprawie przyjęcia 

Planu gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego   Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany uchwały 

nr XLV/470/18 Rady Miejskiej Cieszyna z dnia 24 maja 2018r. w sprawie aktualizacji Planu 

gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna, przyjętego uchwałą nr X/66/15 w sprawie przyjęcia 

Planu gospodarki niskoemisyjnej Cieszyna. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.4. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Cieszyn 

w 2020 roku. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego   Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie przyjęcia programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Cieszyn w 2020 roku. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.5. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych w roku 2020 na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach 

pielęgnacyjnych drzewa – pomnika przyrody. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego   Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie uzgodnienia prac 

wykonywanych w roku 2020 na potrzeby ochrony przyrody, polegających na zabiegach 

pielęgnacyjnych drzewa – pomnika przyrody. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.6. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wystąpienia z apelem do 

Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących samorządom 

znaczne ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT. 

 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz zgłosiła autopoprawkę do w/w projektu uchwały, 

o omówienie której poprosiła Skarbnika Miasta Panią Alicję Dąbrowską. 

 

Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska zaproponowała, aby w podstawie prawnej dopisać 

art. 6 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym. Tym samym preambuła brzmiałaby: 

„Na podstawie art. 18 ust. 1 w związku z art. 6 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

o samorządzie gminnym…” – reszta bez zmian.   

 

Przewodniczący Rady poprosił o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego   

Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

W dyskusji nad powyższym projektem uchwały głos zabrali: Radny Władysław Macura, 

Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz, Radny Krzysztof Herok, Wiceprzewodniczący Rady 

Krystian Kukuczka, Skarbnik Miasta Alicja Dąbrowska, Radny Jerzy Wałga oraz Radny 

Wiesław Kluz. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie wystąpienia 

z apelem do Prezesa Rady Ministrów o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących 

samorządom znaczne ubytki dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła 16 głosami za, przy 4 głosach wstrzymujących się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.7. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta 

Cieszyna na 2020 rok. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w  sprawie zmiany budżetu 

Miasta Cieszyna na 2020 rok. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła jednogłośnie 19 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.8. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2020–2033.  

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Finansów, 

Rozwoju i Spraw Komunalnych. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych  w/w projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Cieszyna na lata 2020–2033.  

 

W/w uchwałę Rada przyjęła16 głosami za, przy 1 głosie przeciw i 3 głosach wstrzymujących 

się. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.9. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji Pani Renaty Sutor 

z dnia 6 grudnia 2019 roku w sprawie zmiany przepisów prawa miejscowego. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Komisji Władysław Macura poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji po zapoznaniu się z treścią petycji, opinią prawną Radcy Prawnego Rady, 

stanowiskiem Burmistrza Miasta w tej sprawie, jak również po uzyskaniu wyczerpujących 
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odpowiedzi udzielonych przez Dyrektora Miejskiego Zarządu Dróg na pytania członków 

Komisji, uznała ją za bezzasadną. Na terenie Cieszyna istnieje bowiem szereg bezpłatnych 

parkingów, które zlokalizowane są m.in. przy ulicach: Dojazdowa, Czarny Chodnik, 

Rzeźnicza, Sportowa, 3 Maja, Stalmacha, Miarki, na terenie amfiteatru, na płycie targowiska 

przy ul. Katowickiej.  Parkingi te są oznakowane i umożliwiają pozostawienie samochodu 

celem zwiedzania miasta i załatwiania różnych spraw w urzędach i innych instytucjach 

zlokalizowanych w centrum miasta. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w §1 przewiduje głosowanie 

alternatywne. W pierwszej kolejności Rada powinna rozstrzygnąć, czy jest za uznaniem 

petycji za bezzasadną, czy za zasadną. Można również wstrzymać się od głosu. Następnie 

wpisując w §1 rozstrzygnięcie, zostanie poddany pod głosowanie cały projekt uchwały. 

Zwrócił się z pytaniem, kto z Państwa Radnych jest za uznaniem petycji za bezzasadną. 

Za uznaniem petycji za bezzasadną głosowało 20 Radnych, zatem dalsze głosowanie było 

zbędne. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji Pani Renaty 

Sutor z dnia 6 grudnia 2019 roku w sprawie zmiany przepisów prawa miejscowego, wpisując 

w §1 uznanie petycji za bezzasadną. 

 

Uchwałę w sprawie  petycji Pani Renaty Sutor z dnia 6 grudnia 2019 roku w sprawie zmiany 

przepisów prawa miejscowego, Rada przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.10. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji Towarzystwa 

Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 9 grudnia 2019 roku w sprawie uhonorowania 

śp. Alfreda Znamierowskiego w części dotyczącej propozycji nadania jednej z ulic 

w Cieszynie jego imienia. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Przewodniczącego Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Władysław Macura poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji po zapoznaniu się z treścią petycji, stanowiskiem Pani Burmistrz Miasta 

w tej sprawie, jak również po uzyskaniu wyczerpujących odpowiedzi udzielonych przez 

II Z-cę Burmistrza Miasta oraz Naczelnika Wydziału Geodezji, Kartografii i Katastru 

Nieruchomości, uznała ją za bezzasadną. Komisja docenia dokonania naukowe 

i popularyzatorskie śp. Alfreda Znamierowskiego w zakresie heraldyki i weksykologii, 

jednakże swoje stanowisko oparła na faktach, iż jego działalność tylko częściowo związana 

była z Cieszynem, w tym w ramach relacji zawodowych, jak również to, że nie urodził się 

i nie mieszkał w naszym mieście. 

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych przychyliła się do stanowiska Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i omawianą 

petycję uznała za bezzasadną.  
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Przewodniczący Rady poinformował, że podobnie jak w poprzedniej uchwale, omawiany 

projekt uchwały w §1 przewiduje głosowanie alternatywne. W pierwszej kolejności Rada 

powinna rozstrzygnąć, czy jest za uznaniem petycji za bezzasadną, czy za zasadną. Można 

również wstrzymać się od głosu. Następnie wpisując w §1 rozstrzygnięcie, zostanie poddany 

pod głosowanie cały projekt uchwały. 

Zwrócił się z pytaniem, kto z Państwa Radnych jest za uznaniem petycji za bezzasadną. 

 

Za uznaniem petycji za bezzasadną głosowało 20 Radnych, zatem dalsze głosowanie było 

zbędne. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji 

Towarzystwa Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 9 grudnia 2019 roku w sprawie 

uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego w części dotyczącej propozycji nadania jednej 

z ulic w Cieszynie jego imienia, wpisując w §1 uznanie petycji za bezzasadną. 

 

Uchwałę w sprawie  petycji Towarzystwa Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 

9 grudnia 2019 roku w sprawie uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego w części 

dotyczącej propozycji nadania jednej z ulic w Cieszynie jego imienia, Rada przyjęła 

jednogłośnie, 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.11. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie petycji Towarzystwa 

Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 9 grudnia 2019 roku w sprawie uhonorowania 

śp. Alfreda Znamierowskiego w części dotyczącej propozycji nadania mu pośmiertnie tytułu: 

„Honorowy Obywatel Cieszyna”. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Komisji Władysław Macura poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji po zapoznaniu się z treścią petycji, stanowiskiem Pani Burmistrz Miasta 

w tej sprawie, jak również po uzyskaniu wyczerpujących odpowiedzi udzielonych przez 

II Z-cę Burmistrza Miasta oraz Naczelnika Wydziału Kultury i Promocji Miasta, uznała ją za 

bezzasadną. Komisja zapoznała się z uchwałą Nr LXI/445/94 Rady Miejskiej w Cieszynie 

z dnia 28 kwietnia 1994 roku w sprawie ustanowienia tytułu „HONOROWEGO 

OBYWATELA MIASTA CIESZYNA” oraz zasad jego nadawania i stwierdziła, że petycja 

nie spełnia wymogów zawartych w treści w/w uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że podobnie jak w poprzednich uchwałach, omawiany 

projekt uchwały w §1 przewiduje głosowanie alternatywne. W pierwszej kolejności Rada 

powinna rozstrzygnąć, czy jest za uznaniem petycji za bezzasadną, czy za zasadną. Można 

również wstrzymać się od głosu. Następnie wpisując w §1 rozstrzygnięcie, zostanie poddany 

pod głosowanie cały projekt uchwały. 

Zwrócił się z pytaniem, kto z Państwa Radnych jest za uznaniem petycji za bezzasadną. 

 

Za uznaniem petycji za bezzasadną głosowało 20 Radnych, zatem dalsze głosowanie było 

zbędne. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie petycji 

Towarzystwa Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 9 grudnia 2019 roku w sprawie 

uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego w części dotyczącej propozycji nadania mu 

pośmiertnie tytułu: „Honorowy Obywatel Cieszyna”, wpisując w §1 uznanie petycji za 

bezzasadną. 

 

Uchwałę w sprawie  petycji Towarzystwa Patriotycznego im. Jana Olszewskiego z dnia 

9 grudnia 2019 roku w sprawie uhonorowania śp. Alfreda Znamierowskiego w części 

dotyczącej propozycji nadania mu pośmiertnie tytułu: „Honorowy Obywatel Cieszyna, Rada 

przyjęła jednogłośnie, 20 głosami. 

Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 7.12. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie ustosunkowania się do pisma 

Pan Edwarda Kołodzieja z dnia 24 stycznia 2020 roku zawierającego prośbę o uczczenie 

pamięci ks. Adama Pilcha. 

Poprosił  o stanowisko do w/w projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz Przewodniczącego Komisji Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych. 

 

Przewodniczący Komisji Władysław Macura poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków 

i Petycji przychyliła się do stanowiska Pani Burmistrz Miasta wyrażonego w piśmie 

z dnia 20.01.2020 roku, iż bardziej właściwym samorządem do uczczenia tej zasłużonej 

postaci są Władze Miasta Wisły, gdyż śp. ks. Adam Pilch urodził się, spędził dzieciństwo 

i lata młodzieńcze właśnie w tym mieście.  

Powiedział, że po rozmowach z Przewodniczącym Rady oraz Radcą Prawnym Rady, chciałby 

złożyć autopoprawkę do niniejszego projektu uchwały. W treści stanowiska, będącego 

załącznikiem do projektu uchwały, w ostatnim akapicie mówi się  o przekazaniu uchwały do 

Rady Powiatu Cieszyńskiego oraz Starosty Powiatu Cieszyńskiego, celem rozważenia prośby 

Pana Edwarda Kołodzieja przez Władze Miasta Wisła. Proponuje się natomiast następujące  

brzmienie tego akapitu: 

„Rada Miejska Cieszyna uznając, iż bardziej właściwym samorządem, do którego powinno 

się skierować prośbę o uczczenie tej zasłużonej postaci wydaje się być samorząd Wisły, 

przesyła niniejszą uchwałę do Rady Miasta Wisła”.  

 

Przewodniczący Janusz Kołder powiedział, że Komisja Finansów, Rozwoju i Spraw 

Komunalnych przychyliła się do stanowiska zaproponowanego przez Komisję Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu obecnemu na sesji Rady Miejskiej, Panu Edwardowi 

Kołodziejowi, który nakreślił sylwetkę śp. ks. płk Adama Pilcha. 

Wystąpienie Pana Edwarda Kołodzieja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustosunkowania się 

do pisma Pan Edwarda Kołodzieja z dnia 24 stycznia 2020 roku zawierającego prośbę 

o uczczenie pamięci ks. Adama Pilcha, wraz z autopoprawką. 

 

W/w uchwałę Rada przyjęła19 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się. 
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Imienny wykaz głosowania uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 8. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 

Łukaszowi Bielskiemu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Bielski przedstawił interpelacje i zapytania – wg rejestru 

od numeru BRM.0003.188.20 do numeru BRM.0003.200.20 oraz odpowiedzi na interpelacje 

i zapytania radnych złożone w okresie między sesjami. 

 

Państwo Radni kolejno ustosunkowywali się do otrzymanych odpowiedzi. 

 

Treść interpelacji i zapytań radnych wraz z odpowiedziami, dostępna jest na stronie 

internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji Publicznej. 

 

Ad 9. 

 

Przewodniczący Rady przekazał prowadzenie obrad Wiceprzewodniczącemu Rady Miejskiej 

Krystianowi Kukuczce. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przedstawił protokół kontrolny działalności  

Zakładu Budynków Miejskich Sp. z o.o. w Cieszynie, przeprowadzonej przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej Cieszyna w dniach 23 stycznia 2020 roku oraz 20 lutego 2020 

roku. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Golec poinformował, że Komisja ustaliła brak 

nieprawidłowości w kontrolowanym zakresie działalności Spółki ZBM, tj. w zakresie 

gospodarki kasowej, czyli wpływów i opłat czynszowych za wynajem lokali mieszkalnych 

i użytkowych, a także windykacji należności przez Zakład Budynków Miejskich Sp. z o.o. 

w Cieszynie. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przedstawił dwa wnioski Komisji 

Spraw Społecznych w sprawie: 

- przedstawienia stanu prawnego i możliwości remontu pomieszczeń znajdujących się 

w budynku przy ul. Mała Łąka 17a, 

- zorganizowania spotkania w celu rozpoznania szeroko pojętych kierunków działań, które 

można wdrożyć w funkcjonowanie Teatru, aby wyjść naprzeciw oczekiwaniom społecznym i 

kulturowym. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych Joanna Wowrzeczka szerzej uzasadniła powód, 

dla którego Komisja wystąpiła z inicjatywą zorganizowania w/w spotkania. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka przedstawił dwa zapytania Klubu Radnych 

PiS w sprawie: 

- utrzymania urządzeń i sprzętu zakupionego z tzw. Budżetu Obywatelskiego, w całym 

okresie funkcjonowania tego budżetu, 

- terenów inwestycyjnych Gminy Cieszyn i podjętych działaniach w kierunku pozyskania 

inwestorów realizujących działalność gospodarczą. 
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Do odpowiedzi na w/w zapytania odniósł się Przewodniczący Klubu Radnych PiS Władysław 

Macura. 

 

Treść  interpelacji  i zapytań Komisji Rady oraz Klubów Radnych  wraz z odpowiedziami, 

dostępna jest na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Cieszynie w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

Ad 10. 

 

Do sprawozdania z działalności Burmistrza Miasta Cieszyna w okresie od dnia 20 stycznia 

2020 roku do dnia 14 lutego 2020 roku zapytania złożył Radny Władysław Macura oraz 

Radny Rafał Foltyn, odpowiedzi udzieliła Burmistrz Miasta Pani Gabriela Staszkiewicz. 

 

Ad 11. 

 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem, czy ktoś chciałby złożyć oświadczenie. 

Ponieważ chętnych nie było, udzielił głosu mieszkańcowi Cieszyna, który wystąpił na piśmie 

o możliwość zabrania głosu na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej. 

Mieszkaniec podzielił się swoimi przemyśleniami na temat współczesnych czasów, głównie 

dotyczących zachowań i obyczajów panujących wśród młodzieży. 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił korespondencję kierowaną do Rady Miejskiej 

Cieszyna: 

1. Burmistrz Miasta Cieszyna zwraca się z prośbą o wyznaczenie przedstawicieli Rady 

Miejskiej Cieszyna do uczestniczenia w pracach Zespołu Stałego ds. Współpracy 

Cieszyna i Czeskiego Cieszyna. 

Przewodniczący Rady Remigiusz Jankowski zgłosił kandydaturę Wiceprzewodniczącego 

Rady Krystiana Kukuczki, 

Radny Krzysztof Herok zgłosił kandydaturę Radnego Czesława Banota, 

Radny Krzysztof Golec zgłosił kandydaturę Radnej Moniki Szlauer. 

Wszyscy w/w kandydaci wyrazili zgodę na udział w pracach Zespołu Stałego ds. 

Współpracy Cieszyna i Czeskiego Cieszyna.    

2. II Z-ca Burmistrza Miasta zwraca się z prośbą o wyznaczenie 3 Radnych Rady Miejskiej 

Cieszyna do stałego Zespołu ds. Budżetu Obywatelskiego, który planuje się  powołać 

w miesiącu marcu br. 

Wiceprzewodniczący Rady Krystian Kukuczka zgłosił kandydaturę Radnego Pawła      

Czycharowskiego, 

Radny Paweł Czycharowski wyraził zgodę na kandydowanie, proponując jednocześnie, 

aby zachować dotychczasowy skład przedstawicieli Rady Miejskiej do Zespołu ds. 

Budżetu Obywatelskiego. 

Stały Zespół  ds. Budżetu Obywatelskiego pozostał w składzie: Radna Irena Fluder - 

Kudzia,  Radna Monika Szlauer,  Radny Paweł Czycharowski. 

3. I Z-ca Burmistrza Miasta zwraca się z prośbą o rozważenie możliwości wytypowania 

i delegowania przedstawicieli Rady Miejskiej, jako obserwatorów egzaminów  

ósmoklasisty w dniach 21, 22 i 23 kwietnia 2020 roku. 

Radni, którzy są chętni do wzięcia udziału jako obserwatorzy w/w egzaminów zostali 

poproszenie o wpisanie się na przygotowaną listę z numerami szkół podstawowych 

i przedmiotami objętymi egzaminem. 

4. Burmistrz Miasta Cieszyna realizując obowiązek wynikający z przepisów ustawy 

o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, przesyła do wiadomości Rady Miejskiej 
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informację dotyczącą zgłoszonych żądań, o których mowa w art. 36 niniejszej ustawy oraz 

wydanych decyzjach.  

5. II Z-ca Burmistrza Miasta przesyła do wiadomości Rady Miejskiej treść odpowiedzi 

wystosowanej do mieszkańców, którzy ponowili swoje pismo w sprawie rozwiązania 

problemów związanych z brakiem komunikacji miejskiej na ulicach: Sikorskiego, 

Kasztanowej, Mickiewicza. 

6. Przewodnicząca Okręgu Bielskiego Zjednoczenia Chrześcijańskich Rodzin przesyła 

petycję w sprawie podjęcia działań przez samorząd Cieszyna na rzecz włączenia miasta do 

kolejowego połączenia transgranicznego z Katowic do Ostrawy – tzw. szprychy nr 7, 

która docierać ma do Centralnego Portu Komunikacyjnego. 

7. Przewodniczący Rady Gminy Suszec przesyła do wiadomości uchwałę Rady Gminy 

Suszec z dnia 23 stycznia br. w sprawie wystąpienia z apelem do Prezesa Rady Ministrów 

o podjęcie kompleksowych działań rekompensujących samorządom znaczne ubytki 

dochodów z tytułu m.in. obniżenia stawek podatku PIT. 

8. Przewodniczący Rady Miasta Wisła przesyła projekt apelu dotyczący ochrony hodowli 

owiec, w związku ze wzmagającą się w ostatnim czasie aktywnością wilków w Beskidach, 

prosząc o rozważenie  możliwości przyjęcia tego apelu również przez Radę Miejską 

Cieszyna. 

9. Przewodniczący Śląskiego Związku Gmin i Powiatów przesyła uchwałę Zarządu 

z dnia 7 lutego 2020 roku w sprawie uhonorowania 30-lecia restytucji samorządu 

lokalnego w Polsce, rekomendując organom stanowiącym gmin i powiatów podjęcie w 

2020 roku inicjatyw upamiętniających ww. rocznicę. 

10. Prezes Zarządu Instytutu Rozwoju Rynku Pracy zwraca się z prośbą 

o rozpowszechnienie w mediach lokalnych oraz instytucjach gminy informacji 

o możliwości składania do dnia 2 marca br. wniosków w programie dotacyjnych 

finansowanym z Narodowego Instytutu Wolności.  

11. Cieszyńska Rada Seniorów w związku z planowaną zmianą Statutu CRS, złożyła wniosek 

o uwzględnienie przedłożonych propozycji zmian zapisów oraz uzupełnienia dokumentu 

o kwestie, których w obecnym Statucie brakuje. 

 

W sprawach różnych w dyskusji kolejno głos zabrali:  Radny Wiesław Kluz, Radny 

Władysław Macura, Burmistrz Miasta Gabriela Staszkiewicz, Wiceprzewodniczący Rady 

Krystian Kukuczka, Radny Krzysztof Herok oraz Sekretarz Miasta Stanisław Kawecki. 

 

Ad 10. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodniczący Rady Remigiusz Jankowski zamknął 

obrady szesnastej sesji Rady Miejskiej Cieszyna VIII kadencji. 

 

Pełna treść obrad sesji w formacie audio znajduje się w Biurze Rady Miejskiej Cieszyna.  

 

 

 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej

                 

                 

Jolanta Fajkis                Remigiusz Jankowski         


